
Vážení členovia Urbariátu, naši spoluvlastníci a priatelia lesa. 
   

 Na úvod Vás chcem všetkých srdečne pozdraviť , popriať Vám hlavne veľa zdravia, 
šťastia a úspechov vo vašom rodinnom ako aj v pracovnom živote.  
 Hlavným cieľom mojej správy je Vás oboznámiť s našim hospodárením a ochranou 
lesa za predchádzajúci rok 2021. 
 Aj napriek zlej a zložitej situácii, ktorá postihla celé Slovensko, nám sa darí 
hospodáriť s maximálne možnými dobrými výsledkami. Nezanedbateľnú časť našich 
príjmov tvoria nájmy z lyžiarskeho strediska vo Valčianskej doline. Na základe nariadenia 
vlády Slovenskej republiky bolo v roku 2021 lyžiarske stredisko uzavreté, a tak im vznikli 
veľké finančné straty. Z toho vyplýva, že aj my sme museli pristúpiť ku krokom, z 
ktorých vyplynulo odpustenie nájmu za rok 2021. Vďaka štátnym dotáciám ( ako sú 
Vtáčie chránené územie a dotácie na pestevnú činnosť v pasienkovom Urbári), ktoré sa 
nám opäť podarilo vybaviť, ako aj výbornému hospodáreniu v lese  ( príjmy z ťažby 
dreva patria každoročne medzi naše najhlavnejšie príjmy) sa nám podarilo tieto finančné 
straty čiastočne eliminovať. V roku 2021 sme vyťažili 335 m3 čerstvej ihličnatej drevnej 
hmoty a 380 m3 kalamitného dreva. 
 V tomto roku aj napriek finančnej strate z nájmov sa nám podarilo investovať do 
pre nás , tak nákladnej činnosti ako sú ozdravovacie procesy lesa ( prerezávky - takmer 
17 ha). Medzi ďalšie náklady patria, tak ako každý rok: výsadba a chemické ochrany 
nových porastov, uhadzovanie haluzín po ťažbe, oprava ciest a priepustov po zime a 
veľkých dažďoch , prečisťovanie odvodňovacích kanálov a samozrejme režijné náklady. 
 Chcem vysoko vyzdvihnúť prácu výboru a dozornej rady, ktorá napriek zložitej 
pandemickej situácii ( nemohli sme sa , tak ako bolo vždy zvykom pravidelne stretávať), 
pracovali vysoko profesionálne a promtne. Každý člen výboru a dozornej rady si plnil 
svoje úlohy na vysoko odbornej úrovni. 
 Moja veľká vďaka patrí aj nášmu lesnému hospodárovi, ktorý svojou vysoko 
odborno profesionálnou prácou dokazuje, že sa dá aj hospodáriť pri minimálnej ťažbe s 
optimálnym ziskom. 
 Odrazom jeho práce je aj veľká úspešnosť pri čiastočnom zastavení rozširovania 
kalamity a to ťažbou najmä kalamitou napadnutých porastov s väčším zásahom aj do 
živého porastu, ďalej v maximálnom prijatí novovysadených stromčekov s následne 
vhodne zvolenou chemickou ochranou proti ohryzu od zveri.  
 Samozrejme medzi naše nezanedbateľné ciele patrí aj ušetriť popri celkovom 
nákladnom hospodárení aj finančné prostriedky pre Vás naši spolupodielníci a to 
vyplácaním divident. Tento rok budú vyplácané dividendy za predchádzajúce 2 roky v 
pasienkovom Urbáre . Rozdeľovať sa bude čiastka 9 488,- EUR.  
 Na záver chcem vyjadriť naše srdečné prianie , že o rok sa už stretneme, tak ako 
bolo vždy zaužívané u nás vo Valči na Valnom zhromaždení, kde sa budete môcť aj 
fyzicky vyjadriť k nášmu hospodáreniu. Zároveň všetci spoločne prediskutujeme a 
zároveň si stanovíme nové spoločné  úlohy a ciele do ďalšieho hospodárskeho roku. 
 Už teraz sa tešíme na opätovnú Vašu prítomnosť. 

  Vážené dámy, vážení páni ďakujem za pozornosť. 

  

      Mgr. Margaréta Škrobáková 
              predseda PS-U Valča


